
 

 
 

Kolegium ředitele Fyzikálního ústavu 
7. zasedání dne 28. dubna 2021 

 
 

Z á p i s 
 
 
Přítomni:  prof. Stuchlík, doc. Slaný, doc. Kovář, doc. Hledík, Mgr. Petrásek, Polášková, 

Bc. Kapušová, Černínová, BcA. Jančíková 
 
Omluveni:  doc. Török 
 
Program: 

1. Organizační záležitosti 
2. Studijní záležitosti 
3. Věda a zahraniční styky 
4. Strategický plán FU a Realizace plánu pro rok 2021 
5. Rozpočtové záležitosti 
6. Různé 

 
 
1. Organizační záležitosti 
 

a. Zřízen referát vnějších vztahů: 
- Referentka: BcA. Klára Jančíková 
- Bude rovněž řídit chod kanceláře ředitele 
 

b. Personální záležitosti v souvislosti se změnami zařazení u pěti pracovníků ECOFAF 
- V řešení 

  



2. Studijní záležitosti 
 

a. Přechod na částečnou prezenční výuku 
- Výzva ředitele k maximální obezřetnosti 
- Zajištění testů studentů koordinuje Hana Černínová 

 
b. Přehled počtu uchazečů připravila Hana Černínová 
 
FU 
 
Bc. Fyzika:  26 
Bc. Aplikovaná fyzika: 17 
NMgr. Fyzika: 7 
NMgr. MMT: 8 
NMgr. Observační astrofyzika: 0 
Dr. Teoretická fyzika a astrofyzika: 13 z toho přechod z FPF:  8 
 
FPF 
 
Bc.MMT:  17 
 
Vyhlášení 2. kola přijímacího řízení zajišťují doc. Slaný a Hana Černínová 
Talentové zkoušky pouze u MMT přes Zoom, osobní pohovory jinak zrušeny 
 
c. Příprava zkouškového období 

- Pravidla pro průběh zkoušek 
- Pravidla pro průběh státních zkoušek 
- Návrh složení komisí 
 
Zajišťuje doc. Slaný 
 

3. Věda a zahraniční styky 
 
Informace připravila Bc. Tereza Kapušová  
 

a. Podány čtyři návrhy projektů GAČR 
- 3 standartní (řešitelé: Dr. Konoplya, Dr. Ovalle, doc. Török) 
- 1 mezinárodní (řešitel: Dr. Tursunov) 

b. Přestupy doktorandů z FPF na FU 
 
Přechází z FPF na FU:  
 
Hofer Adam 
Zinhailo Antonina 
Boj Evariste 
Lančová Debora 
Ovchinnikov Dmitriy 



Pánis Radim 
Muzalevskii Ivan 
Bormotova Irina 
 
Na FPF zůstávají: 
 
Karpíšek Ondřej Nikolas 
Mondal Santu 
Petrik Karol 
 
Předpokládané dokončení studia v blízké době: 
 
Klimovičová Kateřina 
Urbancová Gabriela 
Petrásek Martin 
Hensh Sudipta 
 

c. Příprava výjezdů a příjezdů zahraničních hostů v rámci projektu OP VVV MŠMT 
„Mezinárodní mobilita výzkumných, technických a administrativních pracovníků 
výzkumných organizací“ 
 
Bc. Tereza Kapušová informovala, že se chystají dva výjezdy a tři příjezdy. 

d. VR FU projednala a schválila tři dokumenty: 
 

a. Zpráva o vědecké činnosti v roce 2020 
b. Zpráva o pedagogické činnosti v roce 2020 
c. Aktualizace výzkumných záměrů FU v Opavě pro období 2021 – 2023 

 
Doc. Kovář dojedná termín zasedání VR FU, kde budou schvalovány další dokumenty: 
 

a. Strategický plán FU 
b. Plán realizace FU 
c. Výroční zpráva o hospodaření FU v Opavě za rok 2020 

 
4. Strategický plán FU a Realizace plánu pro rok 2021 
 
Rektorát vznesl připomínky ke způsobu zpracování jednotlivých bodů v obou dokumentech, 
jenž mnohdy neodpovídá požadavkům MŠMT. 
 
Prof. Stuchlík připravil úpravu návrhů Strategického plánu i Realizace dle připomínek. 
 
Návrhy úprav budou v nejbližší době projednány s rektorem a prorektorem Gongolem. 
 
Ředitel žádá doc. Töröka o vyjádření, zda bude do dokumentů explicite uváděna Observační 
astrofyzika, a v jaké podobě. 
 
 



5. Rozpočtové záležitosti 
 

Prof. Stuchlík informoval o současném stavu jednání o rozpisu financí na součásti SU. 
 

a. Pevně stanovena pouze stabilizační část příspěvků RVO pro FU 
b. Při tzv. kalibraci hodnocení dle Metodiky 17+ byla SU zařazena do kategorie C (ve 

zjevném rozporu s doporučením komise), dle této skutečnosti bude stanovena tzv. 
Motivační část příspěvku na RVO 

c. Probíhají jednání o stanovení rozdělení příspěvku na vzdělávací činnost 
- V případě faktoru A jde o případné rozložení penalizace za podkročení 

koeficientu náročnosti za SU 
- V případě faktoru K pokračují s FPF o rozdělení mezi FU a FPF 

 
 
6. Různé 

 
Prof. Stuchlík oznámil, že s BcA. Jančíkovou připravují Strategii PR FU SU v Opavě.  
  
 
 
 
Zapsala: Klára Jančíková 
  


